

# Referat af ekstraordinær generalforsamling i Stilling-Gram Borgerforening, afholdt den 30. Januar 2020

Dagsorden før mødet er følgende:

1. Valg af dirigent
2. Valg af referent
3. Sammensætning og valg af midlertidig bestyrelse.
4. Beslutning om proces i forbindelse med vedtægtsrevision.
5. Beslutning om overdragelse, opbevaring og oprydning i foreningens værdier og ejendele fysiske såvel som digitale

Mødet vil også indeholde en generel orientering om igangværende projekter, herunder henvendelse fra kommunen vedrørende etablering af Stilling Station/trinbrættet.

Vi vil samtidig foreslå en drøftelse af fremtidig kommunikation og deling af information.

## 1. Valg af dirigent

- Dirigent er Duncan Lithgow
- Dirigent konstaterer at EGF er Lovligt indkaldt

## 2. Valg af referent

- Referent er Henriette Momme

## 3. Sammensætning og valg af midlertidig bestyrelse

Mødet skal efterleve vedtægter fra 2017.

Søren Frøik bibeholder nuværende plads i bestyrelsen den ordinære GF.

3 grundejerforeninger er medlemmer af foreningen. 1 repræsentant fra hver forening kan deltage i bestyrelsen

Lærkeparken	Malene Hvid
Kærgården	Tommas Leth
Søparken	Flemming Jørgensen

Opstillede personer:

Anna Krigslund Jensen, Damgårdsvej  
Jesper Andreasen, Baldersvej  
Finn Hjelm, Søfaldet  
Jannie Brarup Nielsen, Lynghøjvej

Da antallet af opstillede ikke overstiger pladser i bestyrelsen er alle opstillede valgt ind i bestyrelsen.

Om det at være en "midlertidig bestyrelse": Begrebet findes ikke i vedtægterne, men den hidtidige bestyrelse forestiller sig, at samtlige poster i bestyrelsen kommer på valg til den ordinære generalforsamling. Endvidere forestiller den hidtidige bestyrelse sig, at den nu valgte bestyrelse skal tage hånd om evt. arrangementer samt udarbejde forslag til nye vedtægter til den ordinære GF.

Vedtægtsopdatering skal tage hånd om uklarheder eksempelvis ift. foreninger. Hvor mange kan være med i bestyrelsen? Kriterier for at være berettiget til bestyrelsespladser.

[dirigent: se næste pkt vedr. vedtægter]

## 4. Beslutning om proces i forbindelse med vedtægtsrevision.

Udfordringer nævnt ved eksisterende vedtægter:

1. Stemmeret
2. Rettidig betaling af kontingent
3. Bestyrelsens mandat
4. Forskellige medlemsstatus foreninger vs personlige medlemskaber

Følgende kommentarer kom fra forsamlingen

- Foreslår at fremlægge de 3 sæt vedtægter eksisterende samt 2 forslag.
- Bliver uoverskueligt og svært at sætte sig ind i med relevante input.
- Hvem skal inkluderes i diskussionen om vedtægter?
- Kan man evt. hænge vedtægtsforslag op i Brugsen for at sikre at alle medlemmer kender til forslaget?
- Skal man arbejde med respekt for de gamle vedtægter og/eller eksisterende vedtægter, så der sker en præcisering af disse? Eller skal man finde et sæt standardvedtægter, man kan tage udgangspunkt i.
- Opfordrer til en afgrænset gruppe, der står for arbejdet med vedtægterne.
- Forslag bør behandles en paragraf ad gangen, så paragrafferne vedtages enkeltvis.
- Skal vedtægtsændringer udsættes til foreningen igen er velkørende, og således ikke være på dagsordenen til den ordinære GF.
- Skal Ronnie/Tommas forslag sættes til afstemning på ordinær GF?

Forsamlingen vedtog følgende:

- Vi (generalforsamlingen) opfordrer bestyrelsen til at medtage et punkt på næste Generalforsamling, om at der nedsættes ny arbejdsgruppe til vedtægtsrevision.

## 5. Beslutning om overdragelse, opbevaring og oprydning i foreningens værdier og ejendele fysiske såvel som digitale

Kan bestyrelsen få bemyndigelsen til at smide ud i udtjente og/eller unødvendige effekter?

- Bestyrelsen får mandatet fra generalforsamlingen.

Jørgen Kirkegaard kan evt. opbevare de resterende effekter. Kan kontaktes.

De resterende bestyrelsesmedlemmer gav udtryk for udfordringer i at indhente andre effekter end dem de hentede den første weekend. De tilbageblevne medlemmer af bestyrelsen undrer sig over, at de afgående medlemmer af bestyrelsen ikke har overdraget flere af de dokumenter og den kommunikation som der må have været i forbindelse med foreningens arbejde igennem årene.

Den nye bestyrelsen overtager drøftelsen om overdragelsen. Jannie Brarup Nielsen tilbyder at overtage dialogen med tidligere bestyrelsesmedlemmer med henblik på at gennemføre overdragelsen.

## (6) Generel orientering om igangværende projekter

[Dirigent: Henriette kom med en orientering fra kommunens igangværende projekter i Stilling/Gram. Da hun også er referent er denne information skrevet efterfølgende..]

I indeværende år opstartes projektet Forlængelsen af Niels Bohrs Vej. Projektet er en erhvervsudstyknig, der indeholder en omfartsvej mellem Hørning og Randersvej ved motorvejen. Forhåbningen er at denne vej står færdig med udgangen af 2021, men det bliver muligvis først i 2022. Det forventes, at den kommende erhvervsudstyknig vil give flere arbejdspladser til Stilling-Gram og Hørning.

I år igangsættes projektering af en ny station/trinbræt i Stilling. I 2021 vil etableringen foregå, så stationen bliver klar til åbning i 2022. Der forventes afholdt et borgermøde om projektet i foråret 2020. Der forventes også snart igangsat arbejder med at hæve broerne over jernbanen ifm elektrificeringen. Dette indebærer en midlertidig lukning af Lynghøjvej samt en. Broen ved Bjertrupvej vil i forbindelse hermed blive nedgraderet til en stibro.

Der forventes også i 2020 etableret en rundkørsel ved Virringvej/Tårnfalkebakken.

Der kan findes rigtig mange informationer om bl.a. planlægning, ejerforhold, forsyning og meget mere på [www.kort.skanderborg.dk](http://www.kort.skanderborg.dk).

## (7) Drøftelse af fremtidig kommunikation

Følgende kommentar kom fra forsamlingen:

- Kan man få spejderne til at gå rundt med vedtægtsforslag til de medlemmer uden mailadresse, så alle medlemmer får set dem.
- Kan der husstandsomdeles opfordring til medlemsskab og opkrævninger?
- Kan det evt. uddeles sammen med Tværs, der jo bliver husstandsomdelt.
- Kan der oprettes en hjemmeside for Borgerforening. Duncan Lithgow tilbyder at forestå dette.
- Forestiller bestyrelsen sig at videreføre arrangementer?

Skt. Hans, julemarked/juletræ - ja

- Kan man aktivere idrætsforeninger? Kan det blive et fælles arrangement for Stilling-Grams foreninger?
- Kunstforeningen, Kirkens Korshær, Spejderne ville gerne arrangere sammen med foreningerne.
- Medlemsregistrering er det igangsat? Lidt.
- Vestermølle har fint medlemskartotek. Vil medlemmerne kunne registreres efter samme system?

Mødet blev afsluttet med et tak fra dirigenten for god ro og orden.